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                                                                  Protokół  nr IX/2007 

 z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
                                                         odbytej w dniu 30 maja  2007 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 
 
 

                                                                                                                              
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Obrady IXI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska otworzył  o godz. 14:00 i obradom przewodniczył 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki, który na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 
obrad. 
Na stan rady 14 obecnych jest 13, w związku z czym rada jest władna do podejmowania wniosków i uchwał.   
Nieobecny radny Flaczyk Jerzy 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
Lista zaproszonych gości stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2.    Przyjęcie ślubowania od radnego Kurka Mariana. 
 
W dniu 29 kwietnia 2007 roku w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Łęka Opatowska radnym został 
Pan  Marian  Kurek,  który  złożył  ślubowanie  zgodnie  z  art. 23 a ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym 
W związku z powyższym na sali obrad w tym momencie obecnych było 14 radnych.;     
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad 
 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie ślubowania od radnego Kurka Mariana. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
        międzysesyjnym. 

       6.     Sprawozdanie  z działalności Wójta Gminy między sesjami zwłaszcza z wykonania   uchwał.       
       7.    Wysłuchania informacji Komendanta Powiatowej Policji w sprawie bezpieczeństwa   na terenie                            
              gminy i powiatu.  
       8.    Podjęcie uchwał w sprawie: 
           -  powołania obserwatora z Rady do komisji przetargowej na rok 2007, 
           -  powołania na stanowisko kierownika urzędu stanu cywilnego, 
           -  powołania przedstawiciela do Rady Społecznej ZOZ-u, 
           -  likwidacji oddziału konsultacyjno – laryngologicznego, 
           -  zmiany w budżecie Gminy na 2007 rok. 
      9.     Informacja przewodniczącego komisji gospodarczej Rady na temat bezpieczeństwa    
               Przeciwpożarowego i porządku. 
     10.    Informacja przedstawiciela Rady ZOZ-u w Kępnie z terenu naszej gminy na temat          
              opieki zdrowotnej i funkcjonowania służby zdrowia. 
     11.    Informacja skarbnika Gminy o realizacji podatków za I kw. b.r.. 
     12.    Interpelacje i zapytania radnych. 
     13.    Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji. 
     14.    Wolne wnioski i informacje. 
     15.    Zakończenie sesji.  
      
Radni przyjęli porządek obrad bez zmian. 
 
Za nim przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad wręczono na ręce Pani Katarzyny Szczepańskiej 
dyrektor Gminnej Biblioteki podziękowania za pracę oraz życzenia dla wszystkich  pań bibliotekarek z okazji 
Dnia Biblioteki, który  obchodzony był w dniu 8 maja. Kwiaty i podziękowania złożyli Wójt Gminy Witold 
Jankowski, Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki oraz Przewodniczący Komisji Oświaty Zdrowia, 
Kultury i Sportu  Marcin Jeziorny. 
 
Pkt 4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z obrad VIII zwyczajnej sesji rady gminy został przyjęty 
jednomyślnie – „za” głosowało 14 radnych.  
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Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  
          międzysesyjnym. 
 
Informację  o działaniach  podejmowanych  w  okresie międzysesyjnym  tj. w okresie  od  25 kwietnia 
do 30 maja bieżącego roku złożył przewodniczący  rady Zdzisław Kłodnicki. 
Działania przedstawiają się następująco: 
- w dniu 3 maja udział w uroczystości 75 – lecia Kółka Rolniczego w Rakowie,  
- w dniu 4 maja udział w delegacji na obchody Święta Strażaka w Poznaniu. Na uroczystości OSP Łęka 
Opatowska otrzymała wyróżnienie „Jednostka Roku” w skali województwa, natomiast druh Kucharski 
Bartłomiej  został Strażakiem  Roku. 
- 6 maja udział w mszy świętej poświęconej 62 rocznicy wyzwolenia ojczyzny zorganizowanej przez koło 
ZBOWID,  
 - w dniu  9 maja dyżur w Urzędzie Gminy, na którym był pan Jóźwiakowski Henryk  z pytaniem o sposób 
załatwienia jego sprawy. Przekazano ustalenia Komisji Gospodarczej w tej sprawie. 
-  10 maja udział w uroczystości wręczenia przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Pana 
Dariusza Gąszczaka  zaświadczenia o wyborze na radnego z obwodu Raków – Marianka Siemieńska Pana 
Mariana Kurka.  
-  15 maja o godz. 19:00 udział we mszy świętej za śp. Cecylię Krzywańską zamówioną przez Radę Gminy. 
Podziękowania radnym i pracownikom, którzy we mszy uczestniczyli. 
- w dniu 16 maja dyżur w urzędzie gminy i przygotowania  wraz z sekretarzem gminy do dzisiejszej sesji 
oraz program wizyty  delegacji Niemieckiej. 
- 17 maja udział w powitaniu delegacji z partnerskiej Gminy Hinte, 
- 18 maja udział wraz z  delegacją z Niemiec w tzw. dniu strażaka. W programie zaznajomienie się delegacji 
z organizacjami na terenie Gminy, szczególnie  OSP. W Rakowie obserwowano zdolności bojowe 
Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej męskiej i żeńskiej. W Łęce Opatowskiej pokaz ratownictwa drogowego, 
w  Biadaszkach konkurs plastyczny. 
Na zakończenie Przewodniczący podziękował wszystkim radnym, którzy w jakikolwiek sposób przyczynili 
się do przyjęcia delegacji Niemieckiej oraz panu wójtowi.  
 
Do sprawozdania radni nie mieli pytań, ani uwag. 
 
Pkt 6.  Sprawozdanie z  działalności wójta w okresie międzysesyjnym i realizacji  uchwał Rady. 
 
Sprawozdanie przedstawił wójt Witold Jankowski i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Wójt dodał, że w minionym tygodniu odbył spotkanie ze Starostami w sprawie inwestycji drogowych  
na terenie Gminy, a zwłaszcza budowę drogi Biadaszki – Piaski oraz modernizacja skrzyżowania do 
Rakowa. Wynik rozmowy jest taki, że do końca miesiąca mają odbyć się wszystkie przetargi na inwestycje 
drogowe. 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg zapewniła, .że remont skrzyżowania rozpocznie się w miesiącu 
czerwcu. 
Wójt zwrócił Starostwu uwagę, że zgodnie z umową,  inwestycja budowy drogi  Biadaszki – Piaski winna 
zakończyć  się do końca czerwca, ponieważ w przeciwnym razie Starostwo musi zwrócić pieniądze, które 
były dotacją  gminy w tę inwestycję. Starostwo proponuje podpisanie aneksu przedłużającego okres 
wykonania drogi. 
W miniony poniedziałek 26 maja zaproszona została pani Dziergwa, aby na miejscu omówić sprawy 
drogowe na terenie Gminy. 
Rozpoczęło się łatanie dziur, ale ze względu na brak kruszywa pracę przerwano. 
Do sprawozdania radni mieli następujące pytania i uwagi: 
 
Radna Kosińska Ewa spytała, czy droga Trzebień – Biedaszki w wypowiedzi wójta została przez przypadek 
pominięta, czy nie będzie robiona. 
 
Wójt odpowiedział, że w tej chwili  na tej drodze zostały połatane dziury i  zostanie położona nakładka. 
 
Radny Zalewski Leszek stwierdził, że droga Trzebień – Biadaszki jest najbardziej pilna, nawet kosztem 
opóźnienia skrzyżowania. 
 
Radna Woźnica Anna zapytała, czy prowadzone były negocjacje z Leśnym Zakładem Doświadczalnym  
w Siemianicach, żeby obciąć gałęzie wzdłuż drogi. 
 
Wójt odpowiedział, że już wcześniej zwracał się do LZD o poobcinanie gałęzi, które zasłaniają drogę, 
odzewu na razie nie ma. 
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Radny Kurek Marian spytał , czy ktoś z urzędu nadzoruje łatanie dziur ponieważ w zeszłym roku drogowcy 
łatali tylko duże dziury, a małe zostawili i dopiero po interwencji zostały załatane. 
 
Wójt odpowiedział, że na drogach powiatowych łatane są wszystkie dziury, sam widział. 
 
Radny Powiatowy Kowalski Marek dodał do wypowiedzi wójta, że nie  boi się o drogę Trzebień – Biadaszki, 
ponieważ przy zmianach kwota na to zadanie została potwierdzona, może tylko kwestia czasu. Natomiast 
jeśli chodzi o drogę Biedaszki -  Piaski to jest oczekiwanie na przetarg, ponieważ liczą, że będzie niższy niż 
planowane pieniądze. Trzy dni przed sesją były omawiane zmiany budżetowe, wspomniano o brakujących 
pieniądzach,  tą drogę. Na sesji w materiałach otrzymanych okazało się, że obcina się jeszcze kwotę 54 tyś. 
złotych, co stawia wykonanie tej drogi pod znakiem zapytania. Powodem obcięcia środków jest remont ulicy 
Wrocławskiej w Kępnie i radny ma wrażenie, że ościenne gminy są traktowane  lekceważąco.  W kwestii tej 
drogi  radny nie otrzymał konkretnej odpowiedzi. Radny głosował przeciw zmianie w budżecie. 
 
Radny Zimoch Piotr zapytał radnego powiatowego jaka kwota na drogę Piaski –Biadaszki była zapisana 
w uchwale budżetowej powiatu na 2007 rok. Naszych pieniędzy było 205 tyś. złotych. 
 
Radny Powiatowy Kowalski Marek odpowiedział, że dokładnie nie pamięta, a budżetu przed sobą nie ma,  
ale kojarzy mu się kwota ponad 400 tys. złotych. 
 
Radny Zimoch Piotr powiedział, że komisja Promocji i Rozwoju Gminy składa wniosek o  wystosowanie 
zaproszenie na sesję czerwcową, w imieniu komisji i Rady Gminy,  Pana Starosty  Jerzego Trzmiela oraz 
Pani Bożeny  Dziergwy w celu omówienia problemów drogownictwa naszej Gminy. 
Radny dopowiedział, że podczas omawiania projektu tej drogi wstępny koszt i wynosił około 500 tyś. złotych 
i dlatego na tej podstawie gmina zaoferowała środki w kwocie 205 tyś. złotych, natomiast brakujące 350 tyś. 
starostwo zobowiązało się dołożyć. Starostwo wtedy było zaskoczone, że gmina w tak dużym procencie 
inwestuje ich zadanie. Można powiedzieć, że Starostwo z góry założyło jak najdłużej bawić się pieniędzmi i 
robić sobie kampanię. To co wyprawia Pan Starosta, który w roku poprzednim obiecywał zrobienie tej drogi 
w zeszłym roku,  niezależnie  od pogody.  Jest  to  niepoważne i  niech  ludzie  w  końcu  tego  człowieka  
w wyborach ocenią. To jest przestroga, że nie można ufać populistom. Nie popiera się ludzi 
przedsiębiorczych tylko takich co gadają, a nic nie robią. 
 
Radny Stryczek  Janusz zwracając się do radnego powiatowego Marka Kowalskiego powiedział, że na 
drodze powiatowej między Kuźnicą Słupską, a Rakowem miała przejechać równiarka, sprzęt się pojawił, 
natomiast wyrównanie drogi jest na 200 metrach, na pozostałej części nic nie zostało zrobione. 
Radny poprosił nie zapominać o drogach  między Lipiem, Rakowem, a Kuźnicą, które są drogami  
powiatowymi. 
 
Radny Powiatowy Kowalski Marek odpowiedział, że na sesji otrzymał odpowiedź, że równiarka przejechała 
i droga jest zrobiona.   
 
Radny Kopis Adam spytał czy firma, która złożyła protest w sprawie przetargu na salę gimnastyczną, to ta, 
która w ofercie przetargowej miała kwotę większą  o 350 tyś. złotych ?. 
 
Radny  Adamski  Grzegorz  spytał,  kiedy  można  spodziewać  się  maszyn  w  Opatowie  w  związku  
z rozstrzygnięciem  przetargu na budowę kanalizacji. 
 
Wójt Gminy odpowiedział,  że w  każdej chwili. 
 
Pkt  7. Wysłuchania informacji Komendanta Powiatowej Policji w sprawie bezpieczeństwa  
            na terenie   gminy i powiatu.  
 
W związku z ty, że na obrady sesji nie dotarł Komendant Powiatowy Policji, przystąpiono do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Radny Jeziorny Marcin powiedział, że otrzymał informację od Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej  w Łęce 
Opatowskiej, że w  ramach Wojewódzkiego Turnieju Wiedzy i Umiejętności z zakresu bezpieczeństwa klas 
trzecich p tytułem z „Pyrkiem bezpieczniej” uczniowie szkoły podstawowej zajęli pierwsze miejsce 
 w  powiecie i 1 czerwca jadą na turniej do Poznania. Radny złożył gratulacje uczniom oraz opiekunowi 
grupy. 
Do gratulacji przyłączył się Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki. 
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Pkt  8.    Podjęcie uchwał w sprawie 
 
Jako pierwszy radni rozpatrzyli projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Rady Gminy jako 
obserwatora 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki stwierdził, że podjął decyzję, że ktoś z rady będzie reprezentować  
Radę jako obserwatora działań komisji przetargowej w 2007 r.. Poprosił przewodniczącego komisji 
planowania i budżetu o przedstawienie wniosku, który został sprecyzowany na komisji. 
 
Pod nieobecność na sesji radnego Flaczyka Jerzego przewodniczącego komisji planowania i budżetu głos 
zabrał jego zastępca  radny Zalewski Leszek, mówiąc, że na swoim posiedzeniu komisja zaproponowała na 
przedstawiciela radnego Piotra Zimocha. 
 
Przewodniczący Rady spytał, czy jest inna kandydatura i czy radny Zimoch przyjmuje kandydaturę? 
 
Radny Zimoch Piotr odmówił przyjęcia funkcji. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił o podanie innej kandydatury, a jeśli rada uzna 
inaczej to odstąpimy od podejmowania uchwały. 
 
Radny Zimoch Piotr stwierdził, że nie chciałby być kością niezgody. Dwa miesiące temu na komisji 
planowania i budżetu odbyła się dyskusja i komisja poprosiła mnie abym reprezentował komisję jako 
obserwatora w komisji przetargowej. Wyraziłem zgodę, jak pan sekretarz wie uczestniczyłem już w komisji 
przetargowej. Na komisji gospodarczej pan przewodniczący, który dołączył do obrad, zakwestionował tryb  
i sposób, a w moim odczuciu również  moją osobę. Przewodniczący powiedział, że to on rządzi radą i że 
przed szereg nikt nie powinien wychodzić. Nie chce, żeby wokół jego osoby i chciałby aby to był ktoś mniej 
drażliwy niż jego osoba. 
 
Przewodniczący stwierdził, że nie chce polemizować i oczywiście to nie jest prawda. Nie zakwestionował 
radnego Zimocha w  żadnym przypadku, tylko zakwestionował tryb,  i nie ma na to rady. Rada zdecyduje 
kto ma reprezentować radę, jeżeli nie przewodniczący, to kto. Zgodnie  z §. 24  przewodniczący jest 
reprezentantem rady na zewnątrz, a rada może kogoś innego upoważnić, w związku z czym odwołałem się 
do rady. Ten sposób przewodniczący komisji planowania i budżetu Flaczek Jezry uzgodnił ze mną, że 
występuję z wnioskiem  
Jeżeli radny twierdzi, że to było do jego nazwiska to proszę takich rzeczy nie ogłaszać, to nie była moja 
intencja, chodzi  ściśle o tryb powołania. 
 
Radny Zalewski Leszek spytał, żeby wyciszyć emocje,  jeszcze raz radnego Zimocha Piotra, może przychyli 
się do propozycji. 
 
Radny Zimoch Piotr podziękował i stwierdził, że jest zaskoczony, że do tego trzeba podejmować uchwałę. 
Tutaj chodzi o obserwacje i uznał, że   jest to nadużywanie pewnych paragrafów i władzy. Radny poprosił  
o wypowiedzenie się w tym temacie pani radcy, ponieważ jest to zbyt daleko idący akt prawny. Komisja 
przetargowa odbywa się na terenie gminy, nie jest to jakby reprezentowanie rady na zewnątrz. 
Komisja planowania i budżetu proponując taką osobę doszła do tego samego konsensusu, co 
zakwestionował pan przewodniczący i stwierdził, że musi być uchwała,  
 
Radny Zalewski Leszek – czy koniecznie musi być to zrobione uchwałą, czy można delegować osobę. 
 
Radny Zimoch Piotr uważa, że do tego nie potrzeba żadnej uchwały. Stąd moja  propozycja na komisji,  
żeby do  udziału w w roli obserwatora  komisji w zależności od przetargu dostosować radnego np.  
w przetargu na salę gimnastyczną radny Stryczek lub Kopis, którzy mają większą wiedzę na ten temat. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał radnemu Zimochowi, że na sesji to on udziela głosu radnemu i poprosił 
o przestrzeganie tej zasady ponieważ jako przewodniczący rady pełni również zgodnie ze statutem 
obowiązki policji sesyjnej. Następnie udzielił głosu pani radcy prawnej w celu wyjaśnienie problemu. 
 
Radca Prawny Gabriela Drzazga odpowiedziała, że pytanie skierowane pod jej adresem w momencie 
ustalania obserwatora było następujące: czy rada może mieć innego przedstawiciele   jako obserwatora 
oprócz  przewodniczącego. Na to pytanie odpowiada nie ponieważ zawsze na zewnątrz  radę reprezentuje 
pan przewodniczący.  
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Rozpatrując ten problem, prawdopodobnie państwu nie zależy na wyznaczeniu obserwatora stałego jako 
przedstawiciela rady do reprezentowania tej rady  do obrad tej komisji li tylko do tego żeby komisja miała 
wiadomość na temat przetargu. 
W tej sytuacji nie musicie państwo wyznaczać, bo każdy może uczestniczyć w  przetargu jako obserwator, 
który jest podany do publicznej wiadomości. Jeżeli ma być to przedstawiciel rady tak jak w projekcie zostało 
zapisane to musi być uchwała, natomiast jeśli ma być tylko osoba wskazana i wewnętrznie na komisji 
zostaje ustalone, że na przetarg pójdzie ten, czy tamten kolega i nie będzie występował w charakterze 
przedstawiciela rady, uchwała nie jest potrzebna.  Decyzja należy do państwa. 
 
Radny Jeziorny Marcin spytał czy ma rozumieć , że w momencie wskazania radnego Zimocha Piotra na 
komisji budżetowej jako obserwatora  nie było  złamaniem prawa. 
 
Radca Prawny odpowiedziała, że prawo nie zostało złamane, a cała sytuacja wynika najprawdopodobniej z 
nieporozumienia. 
 
Radny Zalewski Leszek zaproponował  wycofanie uchwały z dzisiejszego porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Zalewskiego w sprawie wycofania projektu uchwały w 
sprawie powołania przedstawiciela Rady Gminy jako obserwatora. Za wnioskiem głosowało 12 radnych, 
przeciwnych nie było, wstrzymało się 2 radnych. W wyniku głosowania projekt uchwały nie został przyjęty. 
 
 
Projekt uchwały w sprawie  powołania  kierownika urzędu stanu cywilnego w Łęce Opatowskiej. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski zwrócił się do radnych o powołanie  kierownika USC. Wójt przedstawił krótko 
osobę Pani Moniki Sarnowskiej, której w wyniku konkursu powierzono jej obowiązki  na stanowisku 
Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego.  Wójt dodał, że przez trzy miesiące jej zatrudnienia jest bardzo 
zadowolony z tego co robi i jak robi.  
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 14 głosami „za”, przeciw nie było, wstrzymujących nie 
było, uchwałę Nr IX/ 42/ 2007 w sprawie  powołania  kierownika urzędu stanu cywilnego w Łęce 
Opatowskiej. 
 
Projekt uchwały  w sprawie  powołania przedstawiciela do Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Kępnie.  
 
Wójt Gminy Witold Jankowski zwrócił się o przyjęcie proponowanej uchwały, w związku z pismem Starosty 
Kępińskiego w tej sprawie. Projekt uchwały proponuje powołanie pana radnego Zalewskiego Leszka na 
przedstawiciela do Rady Społecznej ZOZ-u. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Jeziorny Marcin poinformował, że komisja 
rekomendowała na  swoim posiedzeniu Pana Leszka Zalewskiego. 
 
Radny Zalewski Leszek powiedział, że dziękuje za wytypowanie jego skromnej osoby i poinformował 
radnych, że rada społeczna jest ciałem zupełnie społecznym i nie ma z tego tytułu żadnych pieniędzy. 
Pracuje się w niej tylko dla przyjemności i dobra pacjentów. Przewodniczącym rady społecznej jest organ 
zarządzający czyli Starosta. W skład rady wchodzą przedstawiciele poszczególnych gmin oraz 
przedstawiciel Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Na radzie podejmuje się  pewne uchwały  
i dyskutuje o różnych rzeczach , ale nie ma to mocy obowiązującej. Jest to tylko wyrażenie opinii w danej 
sprawie. 
 
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 14 głosami „za”, przeciw nie było, wstrzymujących nie 
było, uchwałę Nr IX/ 43/ 2007 w sprawie  powołania  przedstawiciela do Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Kępnie. 
 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o przedmiocie likwidacji gabinetu Konsultacyjno- 
Laryngologicznego i pielęgniarskiej opieki długoterminowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Kępnie. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski poinformował, że Starosta Kępiński zwrócił się z pismem dotyczącym 
wyrażenia opinii w sprawie likwidacji gabinetu konsultacyjno – laryngologicznego z powodu śmierci Pana 
Kajetana Pakowskiego, natomiast likwidacja pielęgniarskiej opieki długoterminowej związane jest z brakiem 
zakontraktowania tych świadczeń w 2007 roku. W związku z powyższym przedstawiany jest projekt 
uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, zdrowia Kultury i Sportu Jeziorny Marcin stwierdził, że członkowie 
komisji uznali te opinię za kontrowersyjną. Po wyjaśnieniach doktora Zalewskiego członka tejże komisji, 
komisja wydała opinię pozytywną. Radny Jeziorny poprosił radnego Zalewskiego Leszka o przybliżenie 
sprawy. 
 
Radny Zalewski Leszek dodał, że nie ma specjalnie nic do dodania, wszystko powiedział wójt. Nie ma 
gabinetu konsultacyjno – laryngologicznego bo umarł lekarz, nie ma laryngologa, nie ma poradni. 
Jeśli chodzi o opiekę długoterminową, fundusz nie zakontraktował świadczeń i w związku z tym sprawa 
rozwiązała się sama. 
 
Radny Zimoch Piotr zauważył, że mieszkańcy Gminy nie podzielają takich działań. Swego czasu  na 
oddziale laryngologicznym pracowało 4 laryngologów. Jak jestem w Kępnie, to u doktora Karnieja jest około 
40 – 50   osób co wieczór.  Czy  nie  ma  zapotrzebowania, czy możliwości ? Skoro umarł doktor Pakowski  
są inni laryngolodzy, kształcą się  młodzi lekarze. Dyrekcja zdawała chyba sobie sprawę, ze doktor 
Pakowski nie ma 50 lat tylko coraz więcej i dziwi  fakt  nie podejmowania jakiś starań, żeby laryngolog 
podjął pracę. Nie znam tych procedur do końca, ale będę głosował przeciw zgodnie z wolą mieszkańców. 
 
Radny Zalewski Leszek dopowiedział, radnemu Zimochowi,  by uciąć dyskusję, nie zamykamy oddziału 
laryngologicznego, bo go dawno nie ma. Mówimy o osobie, doktorze Pakowskiem, którego drobnym 
wycinkiem były konsultacje laryngologiczne. To że doktora nie będzie,  nie znaczy, że nie będzie poradni, 
bo będzie przychodził albo doktor Karniej albo doktor Bosacka – Duś. 
 
Radny Zimoch Piotr  wyjaśnił, że chodzi mu tylko o to, żeby pacjent nie musiał iść do laryngologa tylko 
prywatnie, a mógł skorzystać z ubezpieczenia zdrowotnego. 
 
Radny Adamski Grzegorz spytał, czy ludzie idący do szpitala będą mogli korzystać z laryngologicznego 
punktu, jeśli nie to czy w ogóle będzie zapewniona opieka, co będzie jak lekarze  wyjadą za granicę. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki odpowiedział, że to pytanie nie na temat, można o tym rozmawiać 
w punkcie wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Jeziorny Marcin dodał, że bez względu na to jaką rada wyrazi opinię, gabinetu nie ma.  
 
Radny Zalewski Leszek wtrącił, że tematu by nie było, gdyby wcześniej coś nie zostało uchwalone i trzeba 
to odwołać. Dyskusja jest bezprzedmiotowa.  
 
Radca Prawna Gabriela Drzazga dodała, … uchwała jest formalnością, ponieważ przepis przewiduje 
konieczność zaopiniowania. De facto w tym przypadku pana doktora nie ma i nie ma punku 
konsultacyjnego. 
 
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 9 głosami „za”, przeciw - 2 głosy,  wstrzymujących - 3 
głosy, uchwałę Nr IX/ 44/ 2007 w sprawie  wyrażenia opinii w przedmiocie likwidacji Gabinetu 
Konsultacyjnego – Laryngologicznego i Pielęgniarskiej Opieki Długoterminowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie. 
        
Projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2007 r.. 
 
Zmiany w budżecie Gminy przedstawiła skarbnik Alina Brząkała. 
Zmiany dotyczą strony dochodów: 
Dział 010 rolnictwo i łowiectwo 
- dotacja dla rolników na wypłatę podatku akcyzowego 75. 331,- 
Dział 801 oświata i wychowanie 
- dotacja na wdrażanie nauki j. angielskiego w I klasie szkoły podstawowej - 12. 040,- 
- dofinansowanie dla gimnazjum z fundacji polsko - niemieckiej na pobyt młodzieży niemieckiej -   4. 212,-  
Dział 852 pomoc społeczna 
- dofinansowanie na dożywianie – 20. 053,- 
Dział 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
- dofinansowania dla Gminy na przyjazd pobyt delegacji niemieckiej – 5. 000,- 

Zwiększenie razem : 116.636 
 
Zmiany w planie wydatków dotyczą tych samych działów, które zostały omówione oraz zmiana nastąpi w: 
Dziale 750 administracja publiczna 
- zmniejszenie wynagrodzenia osobowego osób na robotach publicznych związane z tym, że dwie osoby 
wykonują pracę w GOPS – 600,- 
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Dział 751 urzędy naczelnych organów władzy państwowej kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa, 
- rozliczenie wyborów uzupełniających  do rady Gminy, przeszeregowanie między paragrafami – 482,- 
Dział 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
- zmiana w paragrafach ze względu na brak zaplanowania środków na opłatę za wprowadzenie urządzeń 
do pasa drogowego ( kanalizacja Łęka Opatowska) – 9.840,- 

Ogółem zwiększenie wydatków 116.636 
 
 
Radny Zimoch Piotr spytał o dział 801 § 2030 wydatki celowe na nauczanie języka angielskiego.  Czy język 
angielski jest nauczany w szkołach i jakich. 
 
Skarbnik Brząkała Alina odpowiedziała, że na to pytanie nie odpowie, środki od Wojewody przyszły w maju. 
 
Dyrektor SP Siemianice Kokot Czesław dodał, że nauczanie języka angielskiego jest realizowane we 
wszystkich szkołach od początku roku szkolnego 2006. 
 
Radny Kopis Adam jeszcze raz zapytał o wydatki w dziale 900, jest to kwota mieszcząca się w dziale, 
 z czego wynika? 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że trudno na początku roku zaplanować wydatki na oczyszczalnię, która 
dopiero zaczęła działać, stąd przesunięcia. 
 
Po  wyjaśnieniach  i  odczytaniu   projektu  uchwały  Nr IX/ 45/ 2007  w sprawie  zmiany budżetu 
Gminy na 2007 r. Rada Gminy 13 głosami „za” i 1 głosie wstrzymującym przyjęła uchwałę. 
 
Po rozpatrzeniu wszystkich uchwał przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie 
wznowiono obrady i przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Pkt  9.  Informacja przewodniczącego Komisji Gospodarczej Rady na temat bezpieczeństwa    
            przeciwpożarowego i porządku. 
 
Informację na temat bezpieczeństwa na terenie Gminy, która głównie skupiła się na działalności OSP, 
przedstawił radny Henryk Rogalewski. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Do informacji  padły następujące głosy i pytania: 
 
Radny Pacyna Marian poinformował radnych, że komisja gospodarcza na swoim posiedzeniu zajęła się 
sprawą psów na terenie gminy i doszła do następujących wniosków: 

1. opublikować w biuletynie gminnym zasady i obowiązki właścicieli psów, 
2. wprowadzenie w przyszłości minimalnego podatku od psów i założenie czipów. 

Obecnie koszt założenia czipów wynosi 28 złotych, w związku z czym komisja proponuje, aby urząd 
gminy zakupił czipy, a właściciele koszt zwrócili w podatku. 

 
Radna Kosińska Ewa zwróciła uwagę na fakt, że OSP Trzebień nie ma w samochodzie radiostacji. 
 
Radny Adamski Grzegorz poprosił o informację, jakie są plany na przyszłość odnośnie OSP, jak to będzie 
wyglądało za miesięcy 12. 
 
Radny Rogalewski Henryk powiedział, że radna Kosińska otrzymała odpowiedź na komisji, że radiostacja 
 w najbliższym czasie będzie dla Trzebienia zakupiona. Radiostacja miała być kupiona w zeszłym roku  
z dotacją, ale zamiast przewoźnej chcieli dać nasobną.   
Perspektywy zakupów to węże, agregat prądotwórczy dla Opatowa. W Opatowie należy naprawić zbiornik 
 w samochodzie, już w zeszłym roku miała być inicjatywa strażaków z Opatowa, ale jej nie ma. Brakuje 
ubrań specjalistycznych w Łęce i Opatowie. Takie same winny być zakupione do Siemianic, Piasek, 
Trzebienia. Potrzeby są bardzo duże, być  może  uda się kupić ubrania jeszcze w tym roku. 
 
Radna Skotnik Elżbieta stwierdziła, że ze sprawozdania wynika, że największe pieniądze otrzymała straż 
pożarna w Łęce Opatowskiej. Reszta jednostek otrzymuje tylko ochłapy. Radna uważa, ze pieniądze 
powinny być rozdzielane sprawiedliwie. Te małe straże też powinny otrzymywać pieniądze, trochę jest to nie 
tak. 
 
Radny Rogalewski Henryk odpowiedział, że w zeszłym roku do Łęki Opatowskiej zostały zakupione tylko 
dwie rzeczy, radiostacja nasobna i drabina. Na tym zakupy dla Łęki zakończyły się. 
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Zarzucają radni, że wszystko do Łęki, ale jest to jednostka podstawowa obsługująca wypadki, 
miejscowe zagrożenia i pożary. Gdyby nie Łęka i sponsorzy to nie mielibyśmy nic.   
Przy pożarze w Trzebieniu pozwoliłem sobie zadysponować OSP Piaski i Siemianice. Po 40 minutach 
przyjechała jednostka z Piasek,  po 30 minutach jednostka  OSP Siemianice. Na 6 strażaków przyjechało 3 
strażaków  i 3  „panów strażaków”  ponieważ  stanęli  i czekali  co  dalej. Teraz  wiem  na  kogo mogę liczyć,  
a sprzęt musi być kupowany celowy, żeby móc z tego korzystać. 
 
Przewodniczący  Rady Kłodnicki Zdzisław zwrócił się do radnego Rogalewskiego, mówiąc, że radny czy 
radna ma prawo zapytać i proszę odpowiadać grzecznie. 
 
 Radny Kurek Marian spytał do czego służy zakupiony maszt, czy do oświetlenia, czy łączności ? 
 
Radny Rogalewski Henryk odpowiedział, że maszt jest oświetleniowy, reflektory dokupiła OSP Łęka 
Opatowska. 
 
Radna Skotnik Elżbieta dodała, że radny Rogalewski bardzo się zdenerwował, a jej chodzi o  sprawiedliwy 
podział środków. Radna uważa, że każda jednostka w danym roku winna coś otrzymać. Nie można robić 
tak, że jednostki, które nie biorą udziału, to nie dostaną.  
 
Radny Zimoch Piotr – dużo nieporozumień wynika z tego, że te środki są trochę wirtualne i Zarząd Gminny 
Straży  nie ma na to wpływu. Już wielokrotnie zwracałem się do pani skarbnik, by wreszcie konkretnie 
napisała,  ile wynoszą stałe koszty utrzymania jednostek OSP tj. utrzymanie remiz, ubezpieczenia, wypłaty 
za udział w akcjach, prąd woda, czyli wszystkie składniki, które trzeba zabezpieczyć na funkcjonowanie. 
Jest to prośba nie tylko moja, ale również prezesów poszczególnych OSP, by wiedzieć ile pieniędzy jest do 
dyspozycji dla Zarządu Gminnego, który będzie mógł zadysponować  środki na poszczególne jednostki. 
Spowoduje to, że dana jednostka będzie wiedziała na ile pieniędzy może liczyć. Korzystać, będą  obiekty 
OSP jako mienie komunalne gminy, jednostki znajdą środki własne plus te z gminy, co stworzy szanse na 
powiększenie majątku gminy. Wartość obiektu np. w Piaskach powinna już wzrosnąć np. o 100%, bo 
została powiększona remiza, inne wyposażenie jest w środku. Warto inwestować w ten sposób.  Nie będzie 
antagonizmów między jednostkami  większymi, a mniejszymi. Najpierw trzeba zainwestować, żeby 
jednostka mogła się sprawdzić i miała z czym przyjechać, a potem stawiać  wymagania. Jednostka w Łęce 
 i Opatowie są w końcu jednostkami, które na co dzień wyjeżdżają i strażacy są przyzwyczajeni. Apeluję na 
zarządzie gminnym straży, aby organizować pokazowe ćwiczenia, dla jednostek posiadających samochody. 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że już przy opracowywaniu budżetu ustala wydatki sztywne na podstawie 
przewidywania budżetu, biorąc  pod uwagę rok poprzedni. Potem jest pula na zakupy i remonty. Widocznie 
te wioski, albo nie walczą, albo mają słabą siłę przebicia, bo  nie dzieli tych środków. Na wydatki związane  
z zakupami, radni czy też prezesi OSP składają wnioski do budżetu, które są składane.  
 
Radny Zimoch Piotr dodał, że  trochę na budżecie się zna i zdaje sobie sprawę ile pieniędzy jest, ale chodzi 
o szczegółowe informacje, bo w budżecie jest to trochę ogólnikowo. Nie chce wchodzić w działalność pana 
wójta, który może przewidywać jakiś strategiczny zakup dla bezpieczeństwa publicznego i jest to ujęte 
 w jakiejś części budżetu. Chodzi o konkretną kwotę, żeby jako zarząd gminny straży moglibyśmy 
dysponować i w miesięcy lutym dokonać podziału środków wewnątrz naszych jednostek np. Łęka Op., 
Opatów po 10 tyś., małe jednostki po 3 tyś. złotych. Nikt żywej gotówki do ręki nie dostanie, rzecz polega na 
tym, żeby dana jednostka  wiedząc ile ma środków mogła zaplanować inwestycje. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski stwierdził, że przypomina sobie o takim spotkaniu w tym roku i  dyskusji na 
ten temat i uznał sprawę za  załatwioną. 
Jeśli chodzi o wartość obiektów strażackich to jest to wartość księgowa, dopiero rzeczoznawca może 
przewartościować i wyliczyć rzeczywistą wartość obiektu.  
O sprawie psów wójt pamięta i na jednym ze  spotkań wójtów i burmistrzów z powiatu, ustalono wstępnie, 
że czipy będą jednakowe w całym powiecie. Sprawa jest trudna do rozwiązania, ponieważ trudno jest 
ustalić tożsamość psa jeśli będzie bez czipu, a jest to zadanie własne gminy, i gmina  psem  musi się 
zaopiekować. Najbliższe schronisko jest w Ostrzeszowie, które nie chce przyjąć psa, uśpić też go nie 
można. Jest inicjatywa Gminy Rychtal, żeby wybudować wspólne  schronisko psów dla całego powiatu 
 w tejże gminie. 
 
Przewodniczący  Rady  Zdzisław Kłodnicki  stwierdził, że wniosek komisji gospodarczej dot. czipowania,  
a potem podatku jest do przemyślenia jeszcze raz na komisji gospodarczej aby wyciągnąć konkretne 
wnioski przed budżetem na 2008 rok. W 2007 roku może być tylko profilaktyka. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski dodał, że sprawa zasad utrzymania porządku i czystości była publikowana 
 w biuletynie, ale jeszcze raz zostanie przypomniane. 
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Radny Rogalewski Henryk dodał, że  Zmyślona Słupskaj  weszła jako tzw. oddział OSP Łęka Opatowska. 
4 osoby są przeszkolone i mobilność tej grupy jest bardzo dobra. Przy pożarze w Trzebieniu zameldowały 
się w ciągu 15 minut. Są to osoby, które przyjeżdżają do akcji i się udzielają, a nie przyjeżdżają do akcji jako 
sztuka. 
 
Radny Kurek Marian zwrócił uwagę, że są wioski w powiecie zagrożone wścieklizną i może warto 
zaznaczyć, że wiąże się to z dodatkowymi kosztami w przypadku pogryzienia psa. Ludzie powinni sobie 
zdać z tego sprawę. 
 
Radny Kopis Adam dodał, że zgadza się po części z radnym Zimochem w sprawie podziału środków na 
jednostki OSP. ….Wiem, że straże funkcjonują inaczej, ale poprzez zarząd gminny, prezesów straży 
i wykonawcy budżetu  czyli wójta można dojść do kompromisu podziału środków. Podobnie jest w sporcie 
szkolnym, o czym mówiłem na komisji gospodarczej. 
 
Radny Adamski Grzegorz wrócił do sprawy OSP Opatów, gdzie oprócz agregatu prądotwórczego i masztu 
oświetleniowego potrzeba jest naprawa zbiornika i chętnie byśmy to Wam zlecili, bo nie znaleźliśmy  
wykonawcy na naprawę beczki. 
 
Radny Stryczek Janusz spytał przewodniczącego komisji gospodarczej odnośnie ścieków w posesjach, 
gdzie nie ma kanalizacji. 
Jadąc na oczyszczalnię ze ściekami płaci się 10 złotych, mający kanalizację 2,50. Czy  ten temat pojawił się 
na komisji gospodarczej i czy Pan ma jakieś rozwiązanie. 
 
Radny Rogalewski Henryk odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma rozwiązania, Trzeba robić 
kanalizację Opatowa, dokończyć Łękę i dalej poszczególne wioski. Wiadomo, że wywóz ścieków będzie 
więcej kosztował niż korzystanie z kanalizacji. 
 
Wójt Gminy dodał, że nie robi przeszkód co do wydania koncesji na  wywożenie nieczystości, żeby zrobić 
konkurencję, to jedyne co możemy zrobić, a drugie to rozbudowywać sieć kanalizacji.  
 
Przewodniczący  Rady  Kłodnicki Zdzisław  dodał,  że  radni poprzedniej kadencji wraz a nim powinni się bić 
w piersi. Jak to się stało, że Łęka Opatowska została rozpołowiona z kanalizacją, a nie ma dodatkowego  
wpływu z szamb do oczyszczalni. Jak nas przekonano, że należy to przewrócić, bo ani Łęka Opatowska, 
ani Opatów zaczęty. Nie będziemy do tego wracać. 
 
Radny Stryczek Janusz pytał, czy nie można zakupić beczkowozu do gminy, jaki jest koszt takiego 
beczkowozu i wywozić szamb. 
 
Wójt Gminy Witold Jankowski odpowiedział, że nie jest zadaniem gminy prowadzenie działalności 
gospodarczej. Są to dla gminy koszty. 
 
Radny Zimoch Piotr dodał, że cały czas mówiło się o powstaniu przedsiębiorstwa komunalnego. Można 
połączyć wywóz nieczystości, zimą odśnieżać drogi, to wszystko jest do rozważenia na komisjach. Jest to 
problem, który trzeba podjąć. 
Drugi problem to proszę o zajęcie stanowiska w sprawie nadużywania pojazdów mechanicznych przez 
młodzież, zwłaszcza w świetle ostatniego wypadku. Apel do wszystkich mieszkańców dzieci i młodzieży, że 
jazda z dużą prędkością przez wioskę graniczy z głupotą. Apel do osób, które mogą poprawić to 
bezpieczeństwo, żeby to robić. 
 
Radny Jeziorny Marcin w imieniu radnego powiatowego Marka Kowalskiego poruszył problem wyścigów 
motorów na drodze Wieruszów – Opatów. Radny zwracał się do Komendanta Policji o ustawienie atrap 
wozów policyjnych, czy policjantów, i prosił żeby wspomóc jego działaniami poprzez pismo pana wójta fo 
policji. 
 
Radny Rogalewski Henryk  poprosił, aby dyskusję  i pytania dotyczące bezpieczeństwa na drogach zadać 
kiedy będzie Komendant Policji. Wtedy są uzasadnione. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że temat bezpieczeństwa na dziś zamyka, natomiast na sesji czerwcowej 
postara się zaprosić jeszcze raz Komendanta Policji.  
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Pkt 10.   Informacja przedstawiciela Rady ZOZ- u w Kępnie z terenu naszej gminy na temat          
              opieki zdrowotnej i funkcjonowania służby zdrowia. 
 
Informację  na temat opieki zdrowotnej i funkcjonowania służby Zdrowia przedstawił radny Leszek Zalewski. 
Radny Zalewski Leszek poinformował  o następujących sprawach: 
1. zadłużenie finansowe szpitala w 2006 roku wyniosło: 488.632 złote, 
    w roku  2007 planuje się deficyt w wysokości 994.000 złotych. 
2. W służbie zdrowia nie jest dobrze. Służba zdrowia jest niedoinwestowania i  udział wydatków jeszcze   
    w   1996 roku wynosił 5 PKB, 2005, 4,3, w tym roku wg fachowców 3,8% PKB.   Dla porównania Słowacja 
ma 6%, pozostałe kraje np. Szwecja, Anglia ponad 10 razy więcej. Większe nakłady wynikają z większego 
obciążeniem podatników od 2003 r. podnoszą nam 0,25% składkę na ubezpieczenie zdrowotne. 
Jeśli chodzi o strajk i podwyżki dla lekarzy to jest tak: mówi się o 30% podwyżkach dla lekarzy. To jest fałsz 
i obłuda. Nie wiem czy znajdzie się szpital, gdzie lekarze otrzymali 30%. Weszła uchwała, która mówi, że 
podwyższyć lekarzom na jesień od 1- 30%. Wycofali ten 1%, bo są szpitale, które w ogóle nie miały na ten 
1 % podwyżki. W Kępnie podwyżka wyniosła około ponad  20%. Nie jest to podwyżka, która weszła w 
pensje, bo to nazywa się podatek podwyżkowy na 2007 rok. Co będzie od nowego roku nie wiadomo. 
Dotyczyło to tylko specjalistów o lekarzach podstawowej opieki medycznej zapomniano. 
Są pytania ze strony pacjentów, dlaczego lekarze podstawowej opieki medycznej nie strajkują. Nie strajkują 
dlatego, że zawieramy umowy z NFOZ na początku roku. Zgadzamy się na warunki i pracujemy. Zerwanie 
kontraktu było by nieuczciwie. Nie jest wykluczone, że przyjdzie kolej na nas. 
W końcu roku NFOZ podniósł nam minimalnie stawkę, przyszedł nowy rok i na przełomie lutego i marca 
NFOZ kazał nam zwiększyć pobory średniego personelu o 30%. Lekarze to zrobili, natomiast stawki lekarzy 
są niższe niż w zeszłym roku. Gdzie jest w takim razie 30% podwyżki. Te pobory są płacone na oddzielnym 
rachunku, żeby była możliwość sprawdzenia. 
3. W zeszłym roku ośrodek zdrowia przyjął ponad 2.700 pacjentów 10.543 qw tym porad 2648. Średnio 
przyjęto 45 pacjentów dziennie 
Ilość tych wizyt co roku rośnie. Dlaczego pacjenci nie narzekają. Ponieważ nie ma nie przyjętych pacjentów. 
W I kw. 2007 r. przyjęto  3.800 pacjentów. Leczenie to jedno, profilaktyka to drugie: miażdżyca, cukrzyca, 
walka z paleniem. 
Współpraca ze szpitalem i poradniami układa się dobrze. Laboratorium robi badania. Zakres badań nie jest 
taki jak pacjenci sobie życzą, ale są dwa powody: lekarze mają ograniczoną ilość badań specjalistycznych, 
dwa to koszty. Na rok przypada 5 złotych na badania dla jednego pacjenta. Jedna morfologia czy mocz to 
koszt 6 złotych. Dobrze układa się współpraca z GOPS-em, wzajemnie sobie pomagamy, również z 
pielęgniarkami środowiskowymi i higienistką. Te ostatnie pracują na własny rachunek. Podobna sytuacja 
jest ze stomatologią.  Dobry układ z lekarzami sąsiadami doktorem Kołcio i Włodarczykiem. Urlopy są 
zazwyczaj 2 tygodniowe, problem jest szkoleń. Każą się szkolić, od każdego lekarz wymaga się zbierania 
punktów edukacyjnych.  Za płatne szkolenia jest więcej punktów, natomiast za niepłatne mniej. 
W ubiegłym roku po remoncie poprawił się wygląd ośrodka.   
 
Radny Grzegorz Adamski stwierdził, że ładnie doktor Zalewski wszystko przedstawił, ale chciałby  takie 
samo sprawozdanie z ośrodka zdrowia w Opatowie, jak  doktor Kołcio  to widzi i jakie ma problemy. 
 
Radny Jeziorny Marcin dopowiedział, że komisja oświaty zdrowia kultury i sportu proponuje wrócić  
do tematu w miesiącu listopadzie. Proponuje się zaprosić dyrektora Pazdykę, jak również doktora Kołcio. 
Temat nie jest zakończony. 
 
Pkt 11. Informacja skarbnika Gminy o realizacji podatków za I kw. b.r.. 
 
Informacje przedstawiła skarbnik Brząkała Alina i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Do informacji padły następujące pytania: 
 
Radny Kurek Marian zapytał o pkt 2 informacji – pobór wody, czy 27,95% wykonania to dużo , czy mało. 
bo według niego opłata za wodę to tak jak za benzynę, nie zapłacisz, nie jedziesz. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że to dobrze, bo jest to informacja za pierwszy kwartał 
 
Radny Adamski Grzegorz spytał czy są tzw. nałogowe osoby, które nie chcą płacić podatków. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że w sprawozdaniu finansowym w części opisowej jest zapisane 160 tyś. złotych 
wpisane na hipotekę, bo tylko tak można ściągać zadłużenie. Kwota ta dotyczy kilku osób.  
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Pkt 12.  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Skotnik Elżbieta złożyła interpelację w sprawie remizy w OSP Siemianicach.  
 
Pkt 13. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji. 
 
Odpowiedzi na interpelacje nie było ze względu na brak interpelacji na poprzedniej sesji. 
    
Pkt  14.    Wolne wnioski i informacje. 
 
W wolnych głosach i wnioskach jako pierwszej udzielono głosu dyrektor gimnazjum Annie Synowiec, która 
powiedziała, że wraz z grupą dorosłych z partnerskiej Gminy Hinte przyjechała grupa młodzieży. Po raz 
pierwszy gimnazjum brało udział w wymianie młodzieży, ma za sobą pierwsze doświadczenia i należy 
stwierdzić, że jeśli chodzi o wymianę młodzieży dyrektor widzi celowość działania. Główne zadanie to 
rozwijanie umiejętności językowych, a przede wszystkim poznanie kultury regionu czy kraju. Uczestnicząc w 
programie była możliwość obserwacji i młodzież naprawdę posługuje się językiem obcym, zwłaszcza 
językiem angielskim. Chodzi o wyrównywanie szans naszej młodzieży. Dyrektor podziękowała za wsparcie 
organizacyjne i finansowe radzie, panu wójtowi i rodzicom, którzy zechcieli przyjąć gości z Niemiec.  
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki dodał swoje spostrzeżenia, mówiąc że to co poruszyła pani 
dyrektor to jeden z najważniejszych punktów i największa korzyść – współpraca między młodzieżą.  
 
Radna Skotnik Elżbieta poruszyła problem przyłączenia szatni LZS w Siemianicah do Domu Katolickiego. 
Była mowa, że w momencie budowy remizy strażackiej będzie postawiona skrzynka i z niej będzie 
podłączona szatnia. Jest problem z płatnością za energię elektryczną. 
Radna przypomniała o sprawach, które poruszała  na poprzednich sesjach i do tej pory nie zostały zrobione:  
- dalej zapalają się światła uliczne w połowie wioski, podłączone do starego transformatora. 
- zapadnięte płytki chodnikowe na chodniku z Granic do Siemianic, 
- dziura na ulicy Żabiej. 
 
Radny Kurek Marian poprosił o załatwienie następujących spraw: 
- znak z nazwą miejscowości Marianka Siemieńska jest zniszczony, podobnie jest na krzyżówce do wioski, 
- kiedy nastąpi wykoszenie poboczy na drogach gminnych i powiatowych, 
- proponuję ze względu na bezpieczeństwo zamontować próg spowalniający, bo droga do lasu zaczyna    
  robić się ruchliwa, a rozpoczną się wakacje, 
- gałęzie orzecha laskowego  Pana Osady sięgają do połowy asfaltu i podchodzą pod linię. Gdy mijają się    
  dwa duże samochody mają kłopot się minąć.  
 
Radny Stryczek Janusz powiedział, że ma pytanie do sekretarza… trzy miesiące temu była mowa  
o znakach z nazwą miejscowości, że są przygotowywane i tych znaków nie ma, 
- rycie asfaltu między Lipiem, a Kuźnicą, asfalt jest już zerwany na 1 cm, jak przyjdzie woda i mróz to będzie  
po drodze. 
- radny spytał o wartość remizy, o czym mówił radny Zimoch, czy w przypadku np. pożaru ubezpieczalnia 
wypłaci tylko od wartości księgowej 
Odp. Tak.  
- zaproponował zmianę godziny sesji, miały przychodzić o0soby postronne, ale nie przychodzą. Proponuję 
godzinę 12:00 
 
Przewodniczący Rady w tym momencie poddał pod głosowanie wniosek radnego Janusza Stryczka, aby 
sesje rady Gminy odbywały się o godz. 12:00 – za wnioskiem głosowało 7 radnych, przeciw 6 radnych. 
W wyniku głosowania radni podjęli decyzje, że sesje rady gminy już od najbliższej sesji odbywać się będą 
od godz. 12:00.   
 
Radny Zalewski Leszek stwierdził, że godzina 14:00 rozpoczęcia sesji jest godziną za późną. Głównym 
powodem przeniesienia sesji miały być tłumy na sali obrad, nie ma nikogo. 
Radny pochwalił  wójta,  za rozpoczęcie  porządków  na terenie gminy. Zwrócił również uwagę na błąd,  
ortograficzny przy nazwie drzewa ( jarząb szwedzki ) na alei prowadzącej do oczyszczalni.   
Mieszkańcy domu ośrodka zdrowia  proszą  o zamontowania znaku  zakaz zatrzymywania się, ponieważ 
często ten wjazd jest zablokowany, a jest to również dojazd do hydroforni. 
 
Radny Rogalewski Henryk poruszył sprawę akacji od urzędu Gminy w kierunku skrzyżowania, które są 
częściowo chore i powinny być wycięte, jest to sprawa powiatu. 
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Wójt Gminy Jankowski Witold wtrącił, że zdrowych drzew nie będziemy wycinać. 
 
Radny Rogalewski Henryk dodał, że podobna sprawa jest z czereśniami na drodze do Opatowa, było już 
kilka wyjazdów straży w nocy do powalonych czereśni. Są one stare i chore i mogą narobić więcej szkody 
niż dobrego. Radny poprosił wójta o interwencję w powiecie, a jeżeli nie to obciążyć kosztami akcji. 
 
Radny Jeziorny Marcin poinformował, że podczas posiedzenia komisji oświaty zdrowia kultury i sportu 
pojawił się problem stypendiów dla uczniów zdolnych. Komisja zwraca się z prośbą o przeprowadzenie 
symulacji, czy była by możliwość wygospodarowania środków na symboliczną nagrodę za wyniki w nauce, 
chociaż od września i przedstawienie na następnej sesji. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że kierownik GZPO już kiedyś robiła taką symulację. 
Problem jest bardzo istotny dla młodzieży. 
 
Radny Zalewski Leszek potwierdził, że były perturbacje w poprzedniej kadencji, pani skarbnik nigdy nie ma 
pieniędzy, jak mówiła, że nic nie ma to było 42 tyś. złotych. W końcu stypendia zostały wypłacone. 
 
Radny Zimoch Piotr powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyła się komisja promocji i rozwoju lokalnego, 
która doszła do wniosku, że czuje się niedowartościowana, w zasadzie jest komisja od której nikt nic nie 
chce, nikt nas o nic nie pyta, nie czepia. 
Myśleliśmy, że jako komisja promocji i rozwoju powinniśmy zająć jakieś delikatne stanowisko związane  
z wizytą delegacji niemieckiej, bo to się chyba łączy z promocją i rozwojem. 
Komisja przypomina i prosi o wystosowanie pism do Urzędu Marszałkowskiego i powiatu o tablice 
informujące, że wjeżdża się do Wielkopolski, do powiatu kępińskiego, gmina Łęka Opatowska. 
Co do delegacji niemieckiej, to komisja ma kilka uwag i może przy najbliższej innej wizycie może lepiej  
i szerzej skonsultować, ponieważ są pewne spostrzeżenia nie tylko nasze, ale i mieszkańców.   
Komisja w swoim czasie wystosowała zapytanie w sprawie  ulg podatkowych, pani radca prawny miała 
przygotować podstawę prawną. Komisja nie chce wycofać tego tematu i  w miesiącu listopadzie mieć temat 
przygotowany. 
Komisja wyraża wdzięczność za zrealizowanie postulatu odnośnie odblasków. 
 
Radny Adamski Grzegorz przypomniał, że na jednej z pierwszych sesji prosił o postawienie znaków 
drogowych  na ulicę Szpot na skrzyżowaniu, znaki drogowe poziome przed szkołą i przedszkolu.  
Następna sprawa to dziury na drodze do Wieruszowa, przypomnieć o ich zalaniu i ścięciu poboczy. 
Radny  dodał, że ośrodek zdrowia w Opatowie najprawdopodobniej nie spełnia wymogów unijnych i trzeba 
się zastanowić i w planowanym budżecie myśleć o ośrodku zdrowia. 
 
Radny Zalewski – na dzień dzisiejszy tego typu praktyki lekarskie nie muszą spełniać wymogów 
europejskich, co nie znaczy, że za parę lat tak się nie stanie.  
 
Sołtys wsi Trzebień Gąszczak Marian poruszył sprawę poprawy stanu  boiska w Trzebieniu, wycięcia 
rosnących lip. Sołtys upiera się przy zdaniu, że mieszkańcy są wszyscy równi i na równych prawach powinni 
korzystać wszyscy z wywozu szamba. Jeśli cała gmina będzie skanalizowana, wtedy można wyciągać 
skutki prawne, natomiast na jakiej podstawie żąda się dowodu wywozu szamba do oczyszczalni. Nie dość, 
że leżymy w obszarze ONW, musimy budować szamba, to jeszcze drożej trzeba płacić za ich wywóz. 
Wiadomo, że we wszystkich wioskach nie od razu zrobi się kanalizacje, ale dlaczego stosuje się od razu 
środki restrykcyjne. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że są to dwie różne rzeczy, jedno to opłaty za wywóz szamb, 
drugie to obowiązek wywożenia nieczystości do oczyszczalni skoro ona jest. Wynika to z przepisów i osoby, 
które uzyskały koncesję mogą tylko wywozić do oczyszczalni. Co do ceny wywozu, możemy jedynie 
dyskutować. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki dodał, że podmioty mające koncesje dogadują się co do ceny  
i u wszystkich jest jednakowa, natomiast podstawę prawną kierownik referatu rolnictwa, budownictwa  
i ochrony środowiska przygotuje sołtysowi i wyjaśni na następnej sesji. 
 
Radny Adamski Grzegorz poprosił, aby zwrócić się do Komendanta Powiatowego Policji w Kępnie  
o zwiększenie liczby patroli w sobotę i niedzielę, bo wtedy najwięcej odbywa się wyścigów samochodowych 
i motocyklowych tzw. palenie opon. 
 
Sołtys Gąszczak Marian dopowiedział, że podstawy prane ma Agencja Modernizacji i Restrukturyzacji 
Rolnictwa. Mnie niepokoi, że jesteśmy drugą kategorią obywateli. 
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Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie można się tak traktować, bo nie jesteśmy w stanie od razu 
wybudować wszędzie kanalizację. 
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska Staloch Krystyna poruszyła sprawy: 
- wykonania robót przez równiarkę na drodze do Rakowa i Lasek ponieważ ludzie przychodzą ze skargami, 
- zarwany most na Pomiance, gdzie ostatnio wpadło dziecko do rzeki, dobrze że się nic nie stało, 
- wykorzystanie przez wieś pieniędzy za sprzedaż działki, mieszkańcy ciągle pytają, i proszę o udzielenie 
odpowiedzi bo są wielkie potrzeby. To chodzi o kwotę 40 tyś. złotych. 
Przydały by się bramki na boisku i pomalowanie salki. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że został powiadomiony o tym zdarzeniu, Zarząd Powiatowy 
Dróg w  Kępnie wie, byli na wizji lokalnej i w trybie pilnym  usterka miała zostać usunięta. 
Wg wiedzy wójta większość środków została już wydana. Natomiast salka w najbliższym czasie  zostanie 
pomalowana. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał o barierkach na moście Lipie – Kuźnica.  
 
Radny Stryczek Janusz prosił o bramki na boisko. 
Z pieniędzy za sprzedaż ziemi zakupiona została tylko za 2, 5 tyś. złotego  trawa. 
 
Radna Skotnik Elżbieta poprosiła o udostępnienie sołtysom pewnej ilości  worków na śmieci, ponieważ są 
miejsca publiczne z koszami i nie ma gdzie tych śmieci wyrzucić. 
 
Radny Pacyna Marian dodał, że w Rakowie bramki na boisku zostały wykonane przez mieszkańców i jest to 
1/3 wartości bramek w sprzedaży. 
 
Radny Stryczek Janusz pytał …. jeśli się coś stanie do kogo będę miał pretensje ? 
 
Radny Rogalewski Henryk dodał, że nawet jeśli będzie kupiona bramka z atestem, , a nie zostanie 
dokładnie przytwierdzona do podłoża to się przewróci, natomiast  bramka zrobiona i  dobrze zabetonowana 
się nie przewróci. 
 
Pkt  15.    Zakończenie sesji.  
   
Przewodniczący rady Zdzisław Kłodnicki wobec zrealizowanego porządku obrad o godz. 16:05 zamknął 
obrady IX sesji Rady Gminy. 
 
 
   Protokółowała                                                                                               Przewodniczący Rady 
 
Wiesława  Biegasik                                                                                          /-/  Zdzisław Kłodnicki 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


